
Protokół Nr XL/10 

z XL sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 10 listopada  2010 roku 

 

Dnia 10 listopada 2010 roku o godz. 10-tej w Urzędzie Gminy Lipno odbyła się XL sesja 
Rady Gminy Lipno. 

 

Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 

Ponadto w sesji udział wzięli: Wójt Gminy Lipno – Pan Andrzej Piotr Szychulski, Skarbnik 
Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca Prawny – Pan Józef Jesionowski, Kierownik ROR - 
Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka, Kierownik SAPO – Pan 
Kazimierz Mątowski.  

Ad. pkt 1 a 

Otwarcia obrad XXXIX sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich obecnych, jednocześnie 
stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział bierze 14 Radnych, a zatem Rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

Ad. pkt 1 b 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 

 
1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite w Gminie Lipno 
b/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

 

3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Podsumowanie kadencji Rady i jej uroczyste zakończenie 
7. Zakończenie obrad  XL sesji Rady Gminy Lipno.                                       
 

 



 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są  jakieś uwagi, bądź propozycje zmian 
do przedstawionego  porządku obrad.   
 

Wójt Gminy wnosi o poszerzenie proponowanego porządku obrad w pkt 2 o następujące projekty 
uchwał: 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Karnkowo). 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie porządku obrad o dwa 
projekty uchwał- zgłoszony przez Wójta Gminy. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie wyrazili 
zgodę na poszerzenie porządku obrad o projekty uchwał 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 

- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Karnkowo). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie cały proponowany porządek obrad. 

 1. Sprawy organizacyjne: 
a/ otwarcie sesji 
b/ przyjęcie porządku obrad 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
d/ sprawozdanie Wójta z działalności od czasu poprzedniej sesji i z wykonania  uchwał. 
 
2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite w Gminie Lipno, 
b/ zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu), 
c/ zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu ( na budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w 
miejscowości Karnkowo), 

d/ zmiany budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

3. Składanie interpelacji. 
4. Wolne wnioski i zapytania. 
5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
6. Podsumowanie kadencji Rady i jej uroczyste zakończenie 
7. Zakończenie obrad  XL sesji Rady Gminy Lipno 
                                   
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli proponowany porządek obrad. 

 



Ad. pkt 1 c 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- zapoznanie się 
z jego treścią było udostępnione, wobec czego został jednogłośnie przyjęty bez czytania 

Ad. pkt 1 d 

Wójt Gminy Pan Andrzej Piotr Szychulski – przedstawił sprawozdanie z działalności od 
czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania do Pana 
Wójta. 

Pytań nie było. 

 

Ad. pkt 2 a 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite w Gminie Lipno. 

Wójt Gminy na wstępie poinformował obecnych, iż trzeba dążyć do tego, aby docelowo w 
każdej miejscowości był opracowany Plan Odnowy Miejscowości.  

Taki dokument jest niezbędny do tego, aby można aplikować o środki w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich jak i również w ramach Lokalnej Grupy Działania – Region 
Południe.  

Dla miejscowości Ostrowite przygotowany został Plan Odnowy Miejscowości dlatego, że jest 
inicjatywa Księdza proboszcza, aby pozyskać środki na remont zabytkowego Kościoła w 
miejscowości Ostrowite; jest to 7 miejscowość, dla której został przygotowany Plan. 

Pan Wójt dodał, ze jeżeli nie będzie takiego dokumentu, nie będzie możliwości, żeby 
aplikować o jakiekolwiek środki. 

Ponadto nadmienił, że w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich o środki mogą 
występować zarówno samorządy jak i inne osoby prawne, stowarzyszenia i parafie; 
oczywiście przystępując do konkursu. 

Pan Wójt wyjaśnił, że nie chce przeszkadzać Księdzu w tych działaniach, w wręcz trzeba dać 
możliwość pozyskiwania środków na remont Kościoła. 

Pan Wójt zwrócił się z prośbą do Rady Gminy o podjęcie tej uchwały. 

Radny Kowalski Jan zwrócił się do Rady Gminy o poparcie omawianej uchwały. Podkreślił, 
że jak wszyscy wiedzą, Kościół w Ostrowitem jest drewniany; prawa strona, jak orzekli 
eksperci, jest spróchniała, więc remont tego obiektu jest konieczna. Uważa, że trzeba 
wspierać Księdza Proboszcza w tych działaniach. 

 



Radny Lesiński Mirosław  zwrócił się z zapytaniem, co się stanie jeżeli np. Parafia nie 
wykona tego zadania; kto wówczas dokończy to dzieło. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że za to zadanie odpowiedzialny jest Ksiądz Proboszcz począwszy od 
złożenia projektu, przez realizację zadania, aż po jej rozliczenie. 

Zadaniem Rady Gminy jest zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite. 

Sołtys z Ostrowitego podziękował Panu Wójtowi, a także Panu Grzegorzowi Koszczce za 
zaangażowanie w pomoc w opracowaniu Planu Odnowy Miejscowości dla Ostrowitego. 
Jednocześnie zwraca się do Rady Gminy o podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XL/203/10 w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Ostrowite w Gminie Lipno i poddał go pod 
głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 b 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu ( na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu). 

Wójt Gminy przypomniał, iż Rada Gminy w dniu 28.10.2010 roku podjęła uchwały w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu  na rozbudowę stacji uzdatniania wody w Jastrzębiu, a także 
na  budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków w miejscowości Karnkowo. 
Będąc przy glosie wyjaśnił, że opracowując wówczas projekty uchwał opieraliśmy się o 
kosztorysy wykonane przez projektantów. W tej chwili mamy już wartości po przetargowe  i 
znając harmonogramy wykonania poszczególnych inwestycji jest potrzeba, żeby dokonać 
zmian tych uchwał. 

W przypadku przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie stacji uzdatniania wody w 
Jastrzębiu, wartość się nie zmieniła, tylko mamy to zadanie podzielone na dwie transze 

I  transza 395.898,89 zł na rok 2010 

II transza 488.444,45 zł na rok 2011-01-11 

Natomiast w przypadku przedsięwzięcia – budowa mechaniczno – biologicznej oczyszczalni 
ścieków w Karnkowie, wartość zmniejszyła się o kwotę 1.100.000 zł i na rok 2010 planuje się 
kwotę 174.037,38 zł; na rok 2011 kwotę 2.075.381,31 zł. 

 



W związku z takimi zmianami przedłożone zostały  nowe projekty uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XL/204/10 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

Ad. pkt 2 c 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu- podjęcie uchwały 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Toruniu (na  budowę mechaniczno-biologicznej oczyszczalni ścieków 
w miejscowości Karnkowo). Nadmienił, że Pan Wójt omówił projekt tej uchwały przy 
omawianiu poprzedniej uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XL/205/10 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu  i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 

Ad. pkt 2 d 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 rok. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2010 
rok.  

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 
nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XL/206/10 w sprawie zmian 
budżetu Gminy Lipno na 2010 rok i poddał go pod głosowanie. 

Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki jednogłośnie 
przyjęli projekt w/w uchwały. 

 



Ad. pkt 3,4,5 

Przewodniczący Rady Gminy proponuje połączenie punktów: składanie interpelacji, wolne 
wnioski i zapytania, odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 

Radny Małkiewicz Paweł zwrócił się z zapytaniem, czy wiemy coś konkretnego w sprawie 
oświetlenia ulicznego, czy są jakieś ustalenia. 

Pan Wójt wyjaśnił, że od czasu ostatniej sesji tj. od 28 października wielokrotnie 
monitowaliśmy w Energetyce o potrzebie naprawy, ustawienia oświetlenia ulicznego. 

Ponadto, jak poinformował, w tej chwili nie mamy żadnej umowy z jakimkolwiek 
podmiotem, który by obsługiwał i konserwował instalację oświetleniową. Ze spółki ENERGA 
powstała nowa spółka, która ma się zajmować oświetleniem ulicznym i Prezes wskazał, że 
jeżeli właścicielem będzie Spółka i przejmuje ten majątek, to ma być lepiej, ale na pewno nie 
taniej. 

Pan Wójt nadmienił, że w tej chwili płaciliśmy ryczałt ok. 3000 zł; w najbliższym czasie 
przedstawiciele tej firmy zgłoszą się do Urzędu Gminy i będą uzgodnienia dotyczące 
oświetlenia ulicznego. 

 

Radny Kowalski Jan zwrócił się z zapytaniem czy byłaby możliwość zakupu i ustawienia 
wiaty przystankowej w Grabinach. 

 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż zakup wiat jest to działanie inwestycyjne, w budżecie Gminy na rok 
2010 była zaplanowana na takie zadanie pewna pula środków, jeżeli okaże się, że nie ona 
jeszcze została wykorzystana, wówczas będzie można pomyśleć o realizacji tej prośby. 

Radny Lewandowski Zdzisław podziękował Urzędowi Gminy, szczególnie Panu 
Mecenasowi za pomoc mieszkańcom w dochodzeniu swoich praw i racji związanych ze 
sprawą remontu drogi wojewódzkiej Nr 67. 

Panu Wójtowi dziękuje za zorganizowanie zebrań w Łochocinie i Krzyżówkach, podczas 
których zainteresowani mieszkańcy mogli zapoznać się z planami remontu drogi nr 67, a 
także spotkać się z projektantami i poruszyć nurtujące ich tematy. 

Będąc przy głosie, nawiązując do wniosku Radnego Kowalskiego Jana Radny odniósł się do 
sprawy przystanków- nadmienił, iż swego czasu Komisja Oświatowa zajmował się tą sprawą, 
łącznie z wyjazdami w teren i uznała, iż tych przystanków- tzn, miejsc, gdzie stoją dzieci 
oczekujące na autobus szkolny, jest za dużo ( dzieci stoją nawet co 100 metrów). Szczególnie 
groźnie było na drodze 67, gdzie autobus zatrzymywał się co kawałek. Radny sądzi, że po 
przebudowaniu tej drogi, takie sytuacje nie będą miały miejsca, bo nie będzie fizycznych 

 



możliwości, aby autobus mógł się zatrzymać. Będzie to możliwe w miejscach do tego 
przeznaczonych. 

 

Kończąc, dziękuje wszystkim Kolegom Radnym, a szczególności Komisji Inwestycyjnej za 
owocna współpracę. 

Radny Lorenc Janusz wyraził wdzięczność i podziękował za decyzje, które Rada Gminy 
podejmowała. Jak podkreślił, Radomice w tym okresie 4 lat skorzystały bardzo dużo, 
chociażby  remont biblioteki, budowa ORLIK-a, ale zaznaczył również, że te obiekty nie 
służą tylko mieszkańcom Radomic; z tych obiektów mogą korzystać i korzystają mieszkańcy 
okolicznych miejscowości i to jest powodem do radości. 

Za to wszystko bardzo serdecznie dziękuje. 

Wójt Gminy prosi o wskazanie konkretnego miejsca w Grabinach, gdzie miałby być 
usytuowana wiata przystankowa. W budżecie Gminy jest na ten cel kwota 6.000 zł i jeżeli 
aura pozwoli, to być może jeszcze w tym roku uda się to wykonać. 

Radny Kowalski Jan wyjaśnił, ze jedna wiata byłaby koło Pana, a druga w stronę 
Krzyżówek. 

Wójt Gminy nadmienił, ze w budżecie Gminy mamy kwotę 6.000 zł i ta kwota wystarczy 
tylko na jedną wiatę. 

Będąc przy głosie, poinformował obecnych, iż w ostatnim czasie przedstawiciele Urzędu 
Gminy byli w Generalnej Dyrekcji Dróg, bo jak wiadomo, zmieniono organizację ruchu przy 
Zespole Szkół w Radomicach. I dopiero za miesiąc czasu mamy możliwość, żeby spotkać się 
Panem Dyrektorem, który wskaże nam jakie byłoby możliwe rozwiązanie  w perspektywie 
nawet kilku lat. W tej chwili nie można tego rozwiązać, są dwie ciągłe linie, nie ma 
lewoskrętu. I jeżeli nie dojdzie do przebudowy skrzyżowania, nie ma możliwości, żeby 
ktokolwiek wpłynął na to, żeby zmienić organizację ruchu. Wykonano niezależny audyt 
dotyczący bezpieczeństwa ruchu na drodze Nr 67, który wskazuje, że nie było zachowanych 
właściwych odległości jak i teleparametry wskazujące na to, że tam na godzinę porusza się 
ok. 800 pojazdów; co nie daje możliwości, żeby ba drodze typu KP był lewoskręt. Nikt tego 
zapisu nie zmieni i tylko inwestycja może spowodować zmianę organizacji ruchu, innych 
metod już nie ma. 

Radny Małkiewicz Paweł czy wiadomo kiedy będzie przygotowywany projekt przebudowy 
drogi Lipno – Płock. 

Radca Prawny wyjaśnił, że nie ma informacji na ten temat; jednak uczula i prosi, żeby 
przekazać to zainteresowanym mieszkańcom, że jak ktoś pojawi się na tej drodze, kto 
chociażby będzie wykonywał jakieś pomiary, to na tym etapie trzeba się już interesować i 
wnioskować o ujęcie w planach swoich propozycji. 

 



Radny Chojnicki Ryszard uważa, ze bardzo szybko upłynęły 4 lata kończącej się kadencji 
Rady Gminy. Zdaniem Radnego kadencja ta minęła w bardzo dobrej atmosferze, udało się 
wykonać bardzo wiele zadań, co widać w terenie. Za to wszystko, za owocna współpracę 
dziękuje wszystkim Panu Wójtowi, Radnym, Sołtysom, pracownikom Urzędu Gminy. 

Sołtys z Brzeźna  na ręce Przewodniczącego Rady składa podziękowania za to, że wszyscy 
mogli wspólnie pracować. Uważa, że w tej mijającej kadencji udało się zrealizować wiele 
inwestycji, zadań, które służą mieszkańcom, jednocześnie nadmienił, że jest jeszcze wiele 
rzeczy do zrobienia. 

Pani Andrzejewska Barbara w imieniu Stowarzyszenia Królowej Jadwigi dziękuje za każdy 
dobry gest, szczególnie Panu Kowalskiemu, Panu Strużyńskiemu i Panu Lesińskiemu za 
poparcie, którego udzielili. Dziękuje także Panu Wójtowi za współpracę. 

Przewodniczący Rady Gminy słowa podziękowania skierował do Radnych, Sołtysów, 
Kierownictwa Urzędu Gminy, jak i wszystkich pracowników. Podkreślił, że tak jak 
przedmówcy, uważa, że ta Rada Gminy pracowała bardzo owocnie, co przełożyło się na 
realizację wielu inwestycji i zadań na terenie Gminy Lipno, służących wszystkim 
mieszkańcom naszej Gminy. 

Za to wszystko jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuje. 

Wójt Gminy w imieniu własnym jak i wszystkich pracowników, bardzo gorąco dziękuje 
Radnym za zaufanie, za współpracę.  

Uważa, że obecna Rada wykonała wielką pracę, udało się wykonać bardzo wiele 
przedsięwzięć. Za to wszystko jeszcze raz serdecznie dziękuje. 

Tym wszystkim, którzy będą kandydowali na nową kadencję, życzy żeby uzyskali jak 
najlepszy wynik, żeby jeszcze przez wiele lat mogli służyć mieszkańcom Gminy Lipno. 

Pan Wójt podkreślił, że zdaje sobie sprawę z tego, że nie wszystko udało się zrealizować; 
jeżeli coś nie zostało zrobione albo popełniony został błąd, to za to wszystko przeprasza. 

Następnie wręczył Radnym list gratulacyjny i drobny upominek.  

 

Ad. pkt 6 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady XL sesji zakończono. Przewodniczący Rady 
Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. ( godz. 1350) 

Protokolant                                                                                         Przewodniczący Rady Gminy Lipno 
Żaneta Wołkowicz                                                                                           Bohdan Nowak 

 


